
 

 

 

  

 KNIHOVNÍ KOMISE 

  

V Praze dne 12. března 2024 

 

Zápis ze zasedání Knihovní komise konané dne 12. března 2024 

 

Přítomni: prof. Tomášek, doc. Bohuslav, JUDr. Kosek, Mgr. Kovářová, kol. Milichovský, 

Ing. Schmidtová, prof. Skřejpek 

 

Omluveni: Mgr. Gangur, JUDr. Kindlová 

 

Hosté: prof. Boháč, Bc. Hájek, Mgr. Matička 

 

Program: 

 

1. Knihovna – střednědobé cíle a úkoly 

2. Revize provozního řádu knihovny 

3. Různé 

 

1. Knihovna – střednědobé cíle a úkoly 

 

Děkan předložil návrh střednědobých cílů a úkolů týkajících se knihovny. Hlavním cílem je 

změnit v knihovně Studovnu II na volně přístupnou. K tomuto byl předložen plán potřebných 

úprav, jako vybudování nového vstupu do Studovny II, zajištění bezpečnostních úprav 

v podobě osazení současných dveří do studovny zámky a vybudování nových automatických 

dveří v chodbě knihovny. S novým uspořádáním studovny by se změnil i provoz knihovny a 

to tak, že Studovna II by byla volně přístupná v PO – PÁ od 16:00 do 22:00 a také o víkendu 

od 9:00 do 22:00. Knihovní služby a celkové otevření knihovny (Studovna I a Studovna II) by 

bylo v čase od 9:00 do 16:00 pondělí až pátek. Vzhledem k těmto změnám a přesunu volného 

výběru ze Studovny II do Studovny I a knih ze Studovny I do skladů je potřeba redukovat 

knihovní fond. Primárně by se měly vyřazovat knihy, které neodpovídají zaměření knihovny, 

dále by se mělo postupovat na základě specifik a postupů, jež ukládá § 17 knihovního zákona. 

Toto v knihovně již dlouhodobě probíhá. Mgr. Kovářova v souvislosti s plánovanými přesuny 

podotkla, že se čtenářům značně omezí volný výběr a převážná část knih bude na objednávku 

ze skladu. Byla také zmíněna problematika kapacity skladů knihovny, kdy pro krátkodobé 

uložení knih bude muset být využit i klimaticky nevyhovující 2. suterén. 

  



Redukce a přesun se bude také týkat časopisů, které se umístí pouze do Studovny I. 

Děkan zdůraznil, že je potřeba snížit počet odebíraných tištěných časopisů z ekonomických a 

prostorových důvodů. Omezí se tak i navazující administrativní zátěž, jako je například vazba 

časopisů. Komise se usnesla, že bude na katedry rozeslán seznam odebíraných zahraničních 

časopisů s žádostí o vyjádření, zda chtějí odebírání jednotlivých časopisů zachovat. 

Součástí změn a vytvoření volně přístupné studovny je také zajištění samoobslužných 

boxů. Měly by se nacházet ve vstupní chodbě knihovny. Mgr. Matička seznámil komisi 

s možností propojení boxů v rámci knihovního systému. Rozšířila by se tak současná možnost 

si přes vyhledávač UKAŽ objednávat knihy ze skladu a v době otevření knihovny si je 

vyzvednout u referenčního pultu. Boxy by naopak sloužily primárně v době mimo otevírací 

dobu knihovny. Knihy vypůjčené skrze boxy budou čtenáři moci studovat ve volně přístupné 

Studovně II. 

Součástí návrhu změn v knihovně je i umístění možného knihkupectví místo 

současných počítačů v hale, tento prostor by byl nově oddělen prosklenou stěnou. Vyvstala 

diskuze ohledně provozu knihkupectví v prostorách knihovny. Prof. Skřejpek vyjádřil obavy 

s touto změnou a požádal o případné smluvní ošetření otevírací doby knihkupectví, které by 

bylo podmíněno otevírací dobou knihovny. 

 

2. Revize provozního řádu knihovny 

 

Komise projednala návrh na nové Opatření děkana o Knihovně Právnické fakulty Univerzity 

Karlovy a jejím provozním a výpůjčním řádu, které bude reflektovat aktuální provoz. 

Hlavními změnami je odstranění uzamykatelných skříněk z chodby knihovny. Uživatelé tak 

budou muset využívat fakultní šatnu pro odložení svých věcí. Další změnou je specifikace 

oborového zaměření knihovny, a to právo a právní věda. Poslední změnou je navýšení 

hodinové sazby za rešerši. Komise přijala návrh opatření. 

 

3. Různé 

 

Kol. Milichovský vznesl dotaz na využívanost knihovny během zkouškového období, kdy 

byla knihovna otevřena i o sobotách. Na základě údajů, které byly předneseny, bylo 

konstatováno, že v sobotních dopoledních hodinách se jednalo spíše o jednotky uživatelů a 

během odpoledních hodin obvykle v průměru o cca max 25 studentů v posuzovaném časovém 

intervalu.  

 

 

Zapsala: Mgr. Sára Matičková 

Schválil: prof. JUDr. PhDr. Michal Tomášek, DrSc. 

 


